

Bestyrelsesmøde 13/01

13 Januar 2026

TIL STEDE

Karina, Katrine, Klara, Mathilde, Nadia-Maria, Nete, Nikoline, Sebastian, Signe

Referent: Nadia-Maria og Sebastian

DAGSORDEN

- Mails (regler og til Datatilsynet)
- Opgaver glemt pga. travlhed
- Opdatering på mødet med Social- og boligministeriet
- Opdatering på mødet med CEN i Delft
- Ønsker for det nye år
- Evt.

NOTER

- Mails (regler og til Datatilsynet)

- Vi gennemgår en mail vi har skrevet til Datatilsynet for at få bestyrelsens rettelser og endelige godkendelse til at sende den af sted.
Mailen omhandler udvidet adgang til vores mail konti, om den resterende bestyrelse må få adgang og om der er noget vi skal gøre anderledes, hvis de skal have adgang.
Mailen godkendes uden rettelser, og sendes hurtigst muligt til Datatilsynet
- Vi gennemgår eventuelle retningslinjer/regler der skal overholdes, hvis hele bestyrelsen får adgang til vores mail konti.

- Opgaver glemt pga. travlhed

- Bestyrelsens opgave dokument gennemgås ift. hvilke opgaver der er gået i stå og hvad vi kan gøre for at få gang i dem.

- Opdatering på mødet med Social- og boligministeriet

- D. 12/12/25, var formand Mathilde til 2. Møde i Social- og Boligministeriet, hvor der blev snakket om ønsker til en certificeringsordning samt holdt et oplæg fra Dansk

Blindesamfund. Der blev arbejdet i forskellige arbejdsgrupper om ønsker til certificering og branchestandarder. Mathilde præsenterede FSBRS holdninger, f.eks. fælles certificering efter ADI standard og ensartet vest. Til sidst blev de fremmødte informeret om at der ville blive lavet et dokument som ville blive sendt til relevante politikere, men at det ikke ville være en anbefaling. Bestyrelsen fortsætter med at forsøge at opråbe politikerne, så de vælger at følge de ting der står i dokumentet og vælger at lave en lovgivning. Dokumentet er ikke lavet endnu og alle de fremmødte medlemmer får lov at læse det før det bliver sendt.

- **Opdatering på mødet med CEN i Delft**

- D. 28/11/2025 var formand Mathilde til CEN-møde i Holland. Desværre kan vi ikke dele for mange informationer da der i starten af mødet blev gjort opmærksom på at mødets indhold var fortroligt. Vi kan dog informere om at alle undtagen en af standarderne nu er udgivet. Den sidste af standarderne er stadig i opstartsfasen, så vi ved ikke hvornår den bliver udgivet. I kan finde de udgivet standarder her:
<https://www.ds.dk/S-844>
- Formanden bemærkede til mødet, at der var et stort fremmøde af både servicehunde og førerhunde organisationer, og det virkede til, at der generelt i Europa var et godt samarbejde mellem de to typer organisationer. Formanden fik også snakket med folk fra forskellige udenlandske organisationer og fik oprettet kontakter til dem som vi håber på at kunne bygge videre på i fremtiden.

- **Ønsker for det nye år**

- Vi ønsker at fortsætte det gode arbejde vi har gang i, især med fokus på at komme videre med de opgaver, vi har liggende i et dokument.
- Mere klare regler i vedtægterne om hvor mange møder man må udeblive fra/misse, før man ikke længere kan blive i bestyrelsen.
- Vi vil gerne afholde events.
- Vi vil gerne fortsætte med at arbejde på at blive bedre til at videreformidle informationer til vores medlemmer.
- Vi vil gerne fortsætte arbejdet med at få adgangsmærker ud flere steder i Danmark.

- **Evt.**

- Der var intet ved dette punkt

DER TAKKES FOR ET GODT MØDE

